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Zápis z 11. jednání Komise pro bezbariérovou Prahu 1 

Rady MČ Praha 1 ze dne 5. 12. 2023 
Datum a čas konání: 5. 12. 2023 od 16:00 

Místo konání: Úřad městské části Praha 1, Vodičkova 18, jednací sál, přízemí 

Přítomni (6): Emilija RÓNOVÁ – předsedkyně, Alena JANČÍKOVÁ, Jana ŠESTAUBEROVÁ, Otakar 
PIŠTORA, Lucie VAVERKOVÁ, Aneta EČEKOVÁ MARŠÁLOVÁ – ODB 

Stálí hosté (1): Jitka BURIANOVÁ 

Přizvaní: X 

Tajemník komise: Tomáš ZBOŘIL 

Hosté: DRAGOJEVIČOVÁ, BROMOVÁ 

Omluveni (4): Irena KVASNIČKOVÁ – místopředsedkyně, Hana LHOTOVÁ – ODB, Jana TITLBACHOVÁ, 
Iveta HAMARNEH 

Program: 

1. Zahájení a úvodní slovo předsedkyně KOBE RMČ P1 

2. Schválení navrženého programu  

3. Schválení ověřovatele zápisu z 11. jednání komise 

4. Schválení zápisu z 9. a 10. jednání komise 

5. Žádost o aktualizaci vyjádření vlastníka nemovitosti k dokumentaci pro společné povolení 
stavby „TT Muzeum“ včetně SSZ 

6. Parkovací místa pro invalidy a přechody (přizván Ing. Ryvola – radní pro dopravu) 

7. Vyhlášení dotací na zlepšení přístupnosti do provozoven občanské vybavenosti na území 
Prahy 1 osobám se zdravotním postižením 

8. Různé:  

a. Apel na větší reálnou aktivitu všech členů komise ve veřejném prostoru 
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b. Nové bariérové povrchy – Petřín  

c. Nová rekonstrukce přístupu ke kostelu a škole v Karmelitské ul., včetně plánovaného 
místa setkávání plus toalet pro veřejnost v úrovni chodníku 

d. Stav dočasných rekonstrukcí v centru a zpřístupnění náhradních cest pro imobilní 

e. Bezbariérové řešení úprav Hl. nádraží 

f. Nové toalety v metru v centru 

g. Pozvánka na prezentaci komise na mezinárodní konferenci „APPLICATION OF 
PRINCIPLES OF INCLUSION IN TOURISM IN THE V4 COUNTRIES“, která se koná dne 15. 
a 16. 2. 2024 na půdě Panevropské univerzity v Praze 

1) Zahájení a úvodní slovo předsedkyně KOBE RMČ P1 

Jednání bylo zahájeno předsedkyní komise, jelikož předsedkyně byla z jednání omluvena a pověřila 
místopředsedkyní k vedení jednání. Jednání je usnášeníschopné v počtu 7 členů. 

2) Schválení navrženého programu 

K navrženému programu nikdo neměl námitky. 

Hlasování: 6 PRO 

Usnesení č. 1/11/2023 bylo přijato. 

KOBE RMČ P1 schvaluje navržený program. 
 

3) Schválení ověřovatele zápisu 

Jako ověřovatelka se přihlásila Aneta Ečeková Maršálová. Alena Jančíková navrhla, aby v příštím roce 
ověřovatelé rotovali. 

Hlasování: 6 PRO 

Usnesení č. 2/11/2023 bylo přijato. 

KOBE RMČ P1 schvaluje schvaluje jako ověřovatelku Anetu Ečekovou Maršálovou.  
 

4) Schválení zápisu z 9. a 10. jednání komise 

Ke schválení byly navrženy zápisy z 9. a 10. jednání.  

Hlasování: 6 PRO 

Usnesení č. 3/11/2023 bylo přijato. 

KOBE RMČ P1 schvaluje schvaluje zápis z 9. jednání.  
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Hlasování: 6 PRO 

Usnesení č. 4/11/2023 bylo přijato. 

KOBE RMČ P1 schvaluje schvaluje zápis z 10. jednání. 
 

5) Žádost o aktualizaci vyjádření vlastníka nemovitosti k dokumentaci pro společné povolení stavby 
„TT Muzeum“ včetně SSZ 

Komise se shodla, že bez aktuálních informací a bez projektové studie není možné daný bod projednat. 
Proto bude materiál projednán až po obdržení aktuálních a relevantních informací. Alena Jančíková 
zašle dotaz na MHMP, zda neposkytne projektovou studii. 

6) Parkovací místa pro invalidy a přechody (přizván Ing. Ryvola – radní pro dopravu) 

Předsedkyně otevřela debatu k parkovacím místům pro invalidy, jelikož ze své zkušenosti má problémy 
s parkování, když kolem parkovacích míst pro tělesně postižené parkují lidé bezohledně a nenechávají 
dostatečný odstup kolem vozidla. Předsedkyně se vyjádřila s návrhem, aby dopravní značky, které 
určují parkovací místa pro invalidy, aby byly tyto značky doplněny o dodatkovou tabulku, 
která by informovala o dodržování zákonného odstupu od vozidla označeného povolením 
pro parkování na místech pro invalidy. Po příchodu Ing. Ryvoly proběhla debata mezi ním a členy 
komise. Ing. Ryvola poprosil, aby všechny tyto podněty byly zasílány na jeho asistenta pana Jandíka, 
který má tyto požadavky a žádosti v kompetenci.  

7) Vyhlášení dotací na zlepšení přístupnosti do provozoven občanské vybavenosti na území Prahy 1 
osobám se zdravotním postižením 

Tento bod byl přesunut z minulého jednání. Ze strany předsedkyně dojde k vytvoření sdíleného 
dokumentu, ve kterém vytvoří kostru kritérií pro přidělování dotací, kterou budou členové komise 
doplňovat. Dále zjistí, jaká je finanční alokace. A. E. Maršálová trvá na tom, aby bylo zachováno sociální 
šetření, aby nebyla tato dotace nároková. A. Jančíková doplnila, aby byla dána maximální částka 
na tyto dotace. Dále A. Jančíková s A. E. Maršálovou navrhují, aby byly prověřeny dotace pro fyzické 
osoby (například na pořízení elektropohonu pro invalidní vozíky). Dále doporučují, aby pro tyto případy 
byly případné finanční prostředky v tomto fondu navýšeny. Tuto problematiku bude nutné koordinovat 
se sociální komisí. Na příští jednání bude přizvána radní pro sociální věci a bezbariérovost 
paní Ivana Antalová, aby osvětlila aktuální situaci. Následně se bude tato problematika projednávat 
dál. 

8) Různé 

a. Apel na větší reálnou aktivitu všech členů komise ve veřejném prostoru 

Předsedkyně apelovala na členy komise, aby si více všímali bariér a překážek ve svém každodenním 
životě a sdíleli tyto problémy na Facebookových stránkách ve skupině Nejen toalety pro všechny. 

b. Nové bariérové povrchy – Petřín  

se nabídla, že nové povrchy pro komisi nafotí a zašle k prezentování na následující jednání. 
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c. Nová rekonstrukce přístupu ke kostelu a škole v Karmelitské ul., včetně plánovaného místa 
setkávání plus toalet pro veřejnost v úrovni chodníku 

K tomuto bodu proběhla krátká diskuse, ve které se členové komise vyjádřili, aby Rada MČ Praha 1 
přizývala odborníky na bezbariérovost při projednávání projektů a tyto odborníky přizýval i stavební 
úřad, aby bylo zajištěno dodržování bezbariérové vyhlášky. V tomto duchu bylo navrženo i usnesení. 

Hlasování: 6 PRO 

Usnesení č. 5/11/2023 bylo přijato. 

 
KOBE RMČ P1 doporučuje RMČ P1 u projektů, kde je investorem MČ Praha 1 nebo HMP, aby byl 
přizván odborník na přístupnost a tam kde investorem není MČ Praha 1 ani HMP, aby využívala 

všech možností, aby bylo zajištěno dodržování bezbariérové vyhlášky. 

 

d. Stav dočasných rekonstrukcí v centru a zpřístupnění náhradních cest pro imobilní 

Bod byl projednán v rámci přechozího bodu 8c. 

e. Bezbariérové řešení úprav Hl. nádraží 

Komise doporučila, aby byla dodržena bezbariérová vyhláška v rámci přestavby. 

f. Nové toalety v metru v centru 

Předsedkyně informovala členy o probíhajících úpravách toalet ve stanici metra Muzeum. 

g. Pozvánka na prezentaci komise na mezinárodní konferenci „APPLICATION OF PRINCIPLES 
OF INCLUSION IN TOURISM IN THE V4 COUNTRIES“, která se koná dne 15. a 16. 2. 2024 na 
půdě Panevropské univerzity v Praze 

Tajemník komise prezentoval pozvánku na mezinárodní konferenci, kterou zaslala Iveta Hamarneh, 
která je stálým hostem komise. Paní Hamarneh by ráda, aby se komise na konferenci prezentovala 
skrze předsedkyni komise. 

Příští jednání se bude konat dle možných termínů, které budou s předstihem vyvěšeny na 
webových stránkách MČ Praha 1. 

 

Zapsal: Tomáš Zbořil – tajemník komise v. r.    _______________________ 

 

Ověřila: Aneta Ečeková Maršálová – ověřovatelka zápisu v. r.  _______________________ 

 

Schválila: Emilija  Rónová – předsedkyně komise v. r.   _______________________


